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Protokół Nr XXXVI/1/2012 
z XXXVI sesji Rady Miasta Rzeszowa odbytej w dniu 28 sierpnia 2012 r. w sali 
posiedzeń Ratusza, ul. Rynek 1. 
 
 Na ustawowy stan 25 radnych w XXXVI sesji uczestniczyło 25 radnych, co stanowi 
wymagane quorum do prawomocności obrad /lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 
protokołu/. 
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – otworzył XXXVI sesję Rady Miasta  
i prowadził obrady. Powitał radnych, Prezydenta Miasta i jego zastępców /lista obecności 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu/, dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta i kierowników 
jednostek współdziałających z Miastem, Przewodniczących Rad Osiedli /lista obecności 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu/ oraz zaproszonych gości /lista obecności stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu/.  
Następnie przedstawił proponowany porządek obrad XXXVI sesji Rady Miasta /porządek 
obrad stanowi załącznik nr 5 do protokołu/. 
Poinformował, że wpłynęły następujące wnioski dotyczące zmiany proponowanego porządku 
obrad: 
1/ wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie – w pkt 3a – projektu uchwały w sprawie 
emisji obligacji. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie (24 głosami „za”). 
 
2/ wniosek Prezydenta Miasta o zdjęcie pkt 6 – uchwała w sprawie wyrażenia zgody na 
przyjęcie darowizny (druk:XXXVI/7/2012). 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie (24 głosami „za”). 
 
3/ wniosek Radnego Pana Jerzego Cyprysia, występującego w imieniu Klubu Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości, o wprowadzenie - w pkt 6a – projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
Programu „Rzeszowska Karta Rodziny Wielodzietnej 3+ i rodziny zastępczej na terenie 
miasta Rzeszowa. 
Wniosek nie uzyskał wymaganej liczby głosów. Za jego przyjęciem głosowało 12 radnych,  
3 było przeciw, 8 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
4/ wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie – w pkt 9a – projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie (24 głosami „za”). 
 
5/ wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie – w pkt 9b – projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie (22 głosami „za”). 
 
6/ wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie – w pkt 9c – projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na oddanie w wieczyste użytkowanie nieruchomości położonych  
w Rzeszowie przy ul. Słowackiego. 
Wniosek nie uzyskał wymaganej liczby głosów. Za jego przyjęciem głosowało 11 radnych, 
12 było przeciw. 
 
7/ Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie – w pkt 9d – projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. „Termomodernizacja budynków 
użyteczności publicznej w Rzeszowie – II etap” w celu uzyskania dofinansowania ze środków 
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Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 2007 – 2013, Oś priorytetowa II 
Infrastruktura techniczna, Działanie 2.2. Infrastruktura energetyczna. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie (22 głosami „za”). 
 
8/ wniosek Prezydenta Miasta oraz Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkalnictwa  
i Ochrony Środowiska o zdjęcie pkt 10 – uchwała w sprawie postanowienia  
o odebraniu odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują 
mieszkańcy, a powstają odpady komunalne (druk: XXXVI/4/2012). 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie (23 głosami „za”). 
 
9/ wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie – w pkt 10a – projektu uchwały w sprawie 
podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji 
Spółka z o.o. w Rzeszowie (o kwotę 50 061,62 zł). 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie (23 głosami „za”). 
 
10/ wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie – w pkt 10b – projektu uchwały w sprawie 
podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji 
Spółka z o.o. w Rzeszowie (o kwotę 28 532,11 zł). 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie (23 głosami „za”). 
 
11/ wniosek Radnego Pana Jerzego Cyprysia, występującego w imieniu Klubu Radnych 
Prawa i Sprawiedliwości, o wprowadzenie - w pkt 11b – projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Rady Miasta Rzeszowa nr XXXV/688/2012 z dnia 10 lipca 2012 r. w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych i dworców, których właścicielem i zarządzającym 
jest Gmina Miasto Rzeszów, udostępnianych dla operatorów i przewoźników oraz warunków 
i zasad korzystania z tych obiektów. 
Wniosek nie uzyskał wymaganej liczby głosów. Za jego przyjęciem głosowało 9 radnych,  
14 radnych było przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 
12/ wniosek Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej o zdjęcie pkt 15 – uchwała w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany nr 36/1/2012 Studium Uwarunkowań i Kierunków 
Zagospodarowania Przestrzennego miasta Rzeszowa obszaru położonego przy Zaporze  
i WSK. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie (23 głosami „za”). 
 
13/ wniosek Radnego Pana Marcina Deręgowskiego o zdjęcie pkt 19 – uchwała w sprawie 
nadania nazwy skateparkowi (druk: XXXVI/13/2012). 
Wniosek nie uzyskał wymaganej liczby głosów. Za jego przyjęciem głosowało 5 radnych,  
8 było przeciw, 10 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
14/ wniosek Radnego Pana Jerzego Cyprysia, występującego w imieniu Komisji Porządku 
Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi i Organizacjami Pozarządowymi,  
o wprowadzenie - w pkt 16a – projektu uchwały w sprawie zarządzenia wyborów do Rad 
Osiedli. 
Wniosek został przyjęty 22 głosami „za”, przy 2 głosach wstrzymujących. 
 
15/ wniosek Radnego Pana Jerzego Cyprysia, występującego w imieniu Komisji Porządku 
Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi i Organizacjami Pozarządowymi,  
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o wprowadzenie - w pkt 16b – projektu uchwały w sprawie zmiany granic osiedli 
Przybyszówka i Franciszka Kotuli. 
Wniosek nie uzyskał wymaganej liczby głosów. Za jego przyjęciem głosowało 10 radnych,  
10 było przeciw, 4 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
Rada Miasta przyjęła następujący porządek obrad: 

1. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Rzeszowa. 

 
2. Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2012 r.  

 
3. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania w Spółdzielni 

Mieszkaniowej „Projektant”. 
 

4. Uchwała w sprawie emisji obligacji. 
 

5. Oświadczenia i informacje. 
 

6. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (dot. Pomnika Walk 
Rewolucyjnych) /druk: XXXVI/1/2012/. 

 
7. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości /druk: 

XXXVI/10/2012/. 
 

8. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie /druk: 
XXXVI/2/2012/. 

 
9. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie /druk: 

XXXVI/3/2012/. 
 

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty. 
 

11. Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. 
„Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej w Rzeszowie – II etap”  
w celu uzyskania dofinansowania ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Podkarpackiego na lata 2007 – 2013, Oś priorytetowa II Infrastruktura Techniczna, 
Działanie 2.2. Infrastruktura energetyczna. 

 
12. Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. 

„Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej w Rzeszowie – II etap”  
w celu uzyskania dofinansowania ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Podkarpackiego na lata 2007 – 2013, Oś priorytetowa II Infrastruktura Techniczna, 
Działanie 2.2. Infrastruktura energetyczna. 

 
13. Uchwała w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Rzeszowie (o kwotę 50 061,62 zł) 
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14. Uchwała w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Rzeszowie (o kwotę 28 532,11 zł). 

 
15. Informacja o stanowisku Prezydenta Miasta w sprawie wezwania Rady Miasta 

Rzeszowa do usunięcia naruszenia prawa – dotyczy uchwały Rady Miasta  
Nr XXXV/688/2012 z dnia 10 lipca 2012 r. w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych i dworców, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 
Miasto Rzeszów, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków  
i zasad korzystania z tych obiektów. 

 
16. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta w sprawie ustalenia cen urzędowych za 

usługi przewozowe publicznego transportu zbiorowego w zakresie zadania  
o charakterze użyteczności publicznej oraz uprawnień do zwolnień i ulg w opłatach za 
usługi przewozowe publicznego transportu zbiorowego w zakresie zadania  
o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy Miasto Rzeszów /druk: 
XXXVI/8/2012/. 

 
17. Uchwała w sprawie opłat za usuwanie pojazdów oraz ich przechowywanie  

i parkowanie /druk: XXXVI/6/2012/. 
 

18. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr 242/10/2012 w rejonie ul. Herbowej  
w Rzeszowie /druk: XXXVI/9/2012. 

 
19. Uchwała w sprawie realizacji projektów w ramach Programu „Uczenie się przez całe 

życie” Comenius Partnerskie Projekty Szkół /druk: XXXVI/5/2012/. 
 

20. Uchwała w sprawie zarządzenia wyborów do Rad Osiedli. 
 

21. Uchwała w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Rzeszowa (dla 
Pana Marka Dareckiego) /druk: XXXVI/11/2012/. 

 
22. Uchwała w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Rzeszowa (dla 

Pana Adama Górala) /druk: XXXVI/12/2012/. 
 

23. Uchwała w sprawie nadania nazwy skateparkowi /druk: XXXVI/13/2012/. 
 

24. Uchwały w sprawie zmian w składach osobowych Komisji Rady Miasta Rzeszowa. 
 

25. Interpelacje i zapytania. 
 

26. Wolne wnioski i sprawy różne. 
 
Przystąpiono do realizacji przyjętego porządku obrad. 
 
Ad. 1 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Rzeszowa /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem i załącznikami, stanowi załącznik nr 6 do 
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protokołu/. Następnie przedstawiła autopoprawki do ww. projektu uchwały dotyczące zmian 
w załącznikach nr 3 i 4 /tekst poprawek stanowi załącznik nr 7 i 7a do protokołu/.  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Rzeszowa, wraz z autopoprawką, została przyjęta 17 głosami „za”, bez 
głosów przeciwnych, przy 1 głosie wstrzymującym. 
 
Ad. 2.   
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt uchwały  
w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2012 r. /projekt uchwały, wraz  
z uzasadnieniem i załącznikami, stanowi załącznik nr 8 do protokołu/. 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
 Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2012 r.  
/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta 17 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy  
1 głosie wstrzymującym. 
 
Ad. 3. 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt uchwały  
w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania w Spółdzielni Mieszkaniowej 
„Projektant” /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 9 do protokołu/. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
 Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania w Spółdzielni 
Mieszkaniowej „Projektant” /w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednogłośnie  
(18 głosami „za”). 
 
Ad. 4. 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt uchwały  
w sprawie emisji obligacji /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr  
10 do protokołu/. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
 Uchwała w sprawie emisji obligacji /w zaproponowanej wersji/ została przyjęta  
15 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 3 głosach wstrzymujących. 
 
Ad. 5. 
Rada Miasta bez uwag przyjęła: 
- Protokół Nr XXXII/1/2012 z XXXII sesji odbytej w dniu 24 kwietnia 2012 r. 
- Protokół Nr XXXV/1/2012 z XXXV sesji odbytej w dniu 10 lipca 2012 r. 
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że dokonał 
sprostowania w Uchwale Nr XXXV/697/2012 z dnia 10 lipca 2012 r. w sprawie uchwalenia 
zmiany Nr 22/7/2011 – część 1, Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego  
Nr 73/3/2004 „Przybyszówka – Kantorówka” – 1 przy ul. Ustrzyckiej w Rzeszowie, zgodnie 
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z pismem Zastępcy Prezydenta Miasta Pana Marka Ustrobińskiego /pismo znak 
BRMR/7323/29/697/2012 z dnia 13 lipca 2012 r. stanowi załącznik nr 11 do protokołu/. 
Poinformował również, że w Biurze Rady Miasta znajdują się do wglądu: 
1/ materiały przesłane przez Panią Annę Dobrzycką dotyczące nowej metody leczenia 
niepłodności /pismo z dnia 30 lipca 2012 r. stanowi załącznik nr 12 do protokołu/, 
 
2/ list otwarty Pana Waldemara Sikory, występującego w imieniu uczestników  
V Rzeszowskiego Marszu na Rzecz Trzeźwości w sprawie aktualnej sytuacji w zakresie 
przeciwdziałania alkoholizmowi i wychowaniu w trzeźwości /list stanowi załącznik nr 13 do 
protokołu/,   
 
3/ harmonogram prac związanych z przygotowaniem budżetu Miasta na 2013 rok /pismo  
z dnia 10 sierpnia 2012 r. stanowi załącznik nr 14 do protokołu/.  
 
Ad. 6. 
Radny Pan Wiesław Buż – w imieniu Klubu Radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej – 
przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (dot. 
Pomnika Walk Rewolucyjnych) /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik 
nr 15 do protokołu/. Zgłosił, w ramach autopoprawki, zmianę w tytule projektu uchwały,  
tj. wyrażenie zgody na wykup lub przyjęcie darowizny. 
 
Radny Pan Robert Kultys – zwrócił uwagę, że działka jest własnością oo. Bernardynów.  
W związku z powyższym tylko właściciel nieruchomości może podejmować decyzje 
odnośnie sposobu zagospodarowania tego terenu. Przypomniał, że realizowana jest 
inwestycja, współfinansowana ze środków unijnych, dla której okres trwałości projektu 
wynosi 5 lat. Zgłosił wątpliwości, czy w tym okresie mogą następować jakiekolwiek zmiany, 
w tym zmiana właściciela części nieruchomości, czy sposób zagospodarowania. Stwierdził, że 
w pierwszej kolejności należy uzgodnić sposób ewentualnego przekazania działki, na której 
zlokalizowany jest pomnik, z właścicielem terenu.  
 
Pan Konrad Fijołek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta – stwierdził, że należy podjąć 
działania mające na celu odzyskanie na rzecz Miasta działki, na której znajduje się Pomnik 
Walk Rewolucyjnych. Przypomniał, że to z inicjatywy radnych została podjęta decyzja  
o przekazaniu całego terenu na rzecz Zakonu oo. Bernardynów. 
 
Radny Pan Robert Kultys – nie zgodził się z wypowiedzią przedmówcy. Przypomniał, że 
projekt uchwały w sprawie przekazania terenu został przygotowany i skierowany pod obrady 
Rady przez Prezydenta Miasta. 
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – wyjaśnił, że projekt uchwały 
przygotowany przez Prezydenta Miasta obejmował tylko część działki. Na sesji, na wniosek 
części radnych, został zmieniony. W przyjętej uchwale Miasto przekazało działkę obejmującą 
także teren, na którym znajduje się Pomnik Walk Rewolucyjnych. 
 
Pan Wiesław Buż – poinformował, że jest możliwość przejęcia na rzecz Miasta działki, wraz 
z pomnikiem, pomimo realizowanej inwestycji z udziałem środków unijnych. Stwierdził, że 
jest możliwość podpisania umowy użyczenia w celu ponoszenia nakładów na utrzymanie 
pomnika i jego konserwację. Intencją wnioskodawców jest, aby Prezydent Miasta podjął 
działania zmierzające do przejęcia działki na rzecz Miasta. Podjęcie uchwały umożliwi takie 
działania.  
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Radny Pan Marek Strączek – stwierdził, że projekt uchwały jest bezprzedmiotowy z uwagi 
na brak deklaracji Zakonu oo. Bernardynów o przekazaniu części działki na rzecz Miasta. 
Przypomniał, że przedmiotowy teren został w 1966 roku odebrany Zakonowi na mocy ustawy 
o przejęciu przez państwo dóbr martwej ręki – poręczenie proboszczom oraz funduszu 
kościelnego. Zauważył, że na podstawie tego aktu zabierano bezprawnie majątki kościołom, 
nie płacąc odszkodowań. Przytoczył przemówienie Tomasza Wiśniewskiego – byłego 
naczelnika Wojewódzkiego Urzędu Bezpieczeństwa, zamieszczone w dzienniku „Nowiny”  
z dnia 2 maja 1974 roku wygłoszone z okazji odsłonięcia Pomnika Walk Rewolucyjnych: 
„Pomnik jest symbolem wiecznej chwały towarzyszom naszej walki. Tym z jednego szeregu 
rewolucyjnej manifestacji żołnierskiego oddziału walczącego o wolność Hiszpanii.” 
Kontynuując, powiedział: „Szkoda, że mówca nie określił komu tenże oddział przyniósł 
wolność. Czy przypadkiem nie były to tysiące pomordowanych księży i sióstr zakonnych oraz 
niewinnych ludzi? Partyzanckiej drużyny. Czy przypadkiem nie tej, która napadami na 
plebanie, jak w Harcie gdzie zginął ksiądz katolicki, na sklepy i zwykłych mieszkańców, 
pozbawiając ich majątku a nawet życia? Posterunku milicji i służby bezpieczeństwa 
stawiającego czoła terrorowi reakcyjnego podziemia – to jest m.in. Łukaszowi Cieplińskiemu 
– bohaterowi WiN-u i innym żołnierzom wyklętym, których pomnik powstanie w odległości 
kilkuset metrów od Pomnika Walk Rewolucyjnych. Czyn wasz bohaterski, sława 
nieśmiertelna, wdzięczność nasza bezgraniczna. Czy aby na pewno? Jerzy Gawrysiak  
– I Sekretarz Komitetu Wojewódzkiego PZPR w Rzeszowie powiedział: dzisiejsze 
międzynarodowe święto ludzi pracy ma dla nas Polaków szczególnie uroczysty charakter. 
Przypada ono bowiem w jubileuszowym 30 roku Polski Ludowej. Dziś również, przed 
tradycyjnym pierwszomajowym pochodem odsłaniamy Pomnik Walk Rewolucyjnych jakże 
ściśle związany swoją ideą z treściami tego święta a zarazem z historią naszego województwa. 
Odsłaniamy ten pomnik, dzieło wybitnego artysty, syna ziemi rzeszowskiej, dla uczczenia 
pamięci tych wszystkich ludzi, którzy ofiarą własnego życia i krwi, hartem, męstwem  
i poświęceniem stworzyli fundamenty socjalistycznej Polski Ludowej. Podstawy zwycięstwa 
idei sprawiedliwości społecznej.” Na koniec stwierdził, że decyzję odnośnie sposobu 
zagospodarowania terenu powinien podjąć samodzielnie Zakon oo. Bernardynów, jako jego 
właściciel. 
 
Pan Dariusz Dziadzio – Poseł Na Sejm RP poinformował, że na swoim forum 
internetowym zadał pytanie co jest symbolem miasta Rzeszowa. Różne były wskazania,  
w tym zacofanie, bieda, ale duża część  odpowiedziała, że Pomnik Walk Rewolucyjnych. 
Stwierdził, że takie są realia i Miasto powinno je wykorzystać promocyjnie. Zauważył, że tak 
znany obiekt można wykorzystać finansowo, np. wykonując pamiątki z jego wizerunkiem, 
lub statuetki. Podziękował radnym Sojuszu Lewicy Demokratycznej za podjęcie inicjatywy 
zachowania pomnika, jako historycznego symbolu poprzednich lat. Poinformował również, że 
zostało powołane stowarzyszenie obrony pomnika. 
 
Radny Pan Jerzy Jęczmienionka – zaproponował, aby zdjąć projekt uchwały z porządku 
obrad, uznając jego rozpatrywanie za bezzasadne. Zwrócił uwagę, że inwestycja, o wartości 
ok. 30 mln zł, prowadzona przez oo. Bernardynów jest dofinansowana z programów unijnych. 
W związku z powyższym przez okres 5 lat, tj. na czas trwałości zadania, nie jest możliwa 
zmiana zakresu projektu, w tym zmiana właściciela części nieruchomości. 
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – był zdania, że Pomnik powinien być na 
majątku Miasta lub w jego zarządzie. Stwierdził, że uchwała jest źle przygotowana. Uchwała 
powinna zobowiązywać Prezydenta Miasta do podjęcia rozmów w sprawie przekazania przez 
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Zakon oo. Bernardynów pomnika na rzecz Miasta, lub - z uwagi na obecnie realizowane 
zadanie – przyjęcie takiej deklaracji. Poinformował, że przeprowadził wstępne rozmowy  
w powyższej sprawie, które nie przyniosły rezultatów.  
 
Radny Pan Jerzy Cypryś – zgodził się z wypowiedzią Posła Pana Dariusza Dziadzio, że dla 
wielu mieszkańców Pomnik Walk Rewolucyjnych jest symbolem Rzeszowa. Zauważył, że 
winą władz miasta jest to, iż przez okres 20 lat transformacji nie wypracowano innej marki 
Miasta wykorzystując np. zabytkowy Ratusz, zabudowę Rynku, Zamek Lubomirskich, 
pozostałości Centralnego Ośrodka Przemysłowego, lub w ostatnich czasach nowoczesne 
obiekty Politechniki Rzeszowskiej. Zadeklarował, że będzie popierał starania Prezydenta 
Miasta o przejęcie Zamku Lubomirskich przez samorządy. Poprosił o informację, czy do 
Miasta wpłynęło pismo Zakonu oo. Bernardynów deklarujące przekazanie terenu, na którym 
znajduje się Pomnik Walk Rewolucyjnych. Zauważył, że na obecnym etapie sprawy  
przejęcia pomnika powinien prowadzić Prezydenta Miasta Rzeszowa. Stwierdził, że „szum 
medialny źle służy sprawie rozwiązania tego problemu.” 
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przyznał, że do mediów została 
podana błędna informacja o wystąpieniu oo. Bernardynów w sprawie przekazania Pomnika 
Walk Rewolucyjnych na rzecz Miasta. Poinformował, że w rozmowie z o. Rafałem Klimasem 
wszelkie nieporozumienia zostały wyjaśnione. Zadeklarował, że rozmowy w sprawie 
przejęcia pomnika będą kontynuowane.  
 
Radny Pan Robert Kultys – nie zgodził się z wypowiedzią Radnego Pana Wiesława Buża, 
że oddanie terenu na rzecz Zakonu oo. Bernardynów było nieprzemyślaną decyzją Rady 
Miasta. Przypomniał, że teren ten należał do zakonu od wieków i został odebrany  
w karygodny sposób. Odnośnie wypowiedzi Posła Pana Dariusza Dziadzio stwierdził, że 
Miasto nie powinno prowadzić polityki promocyjnej, wykorzystując wizerunek Pomnika 
Walk Rewolucyjnych, który jest symbolem minionych czasów, czasów terroru  
i niesprawiedliwości społecznej. Zauważył, że Rzeszów powinien być promowany  
z wykorzystaniem innych symboli, np. Ratusza, odnowionej starówki, nowoczesnej 
architektury. Uznał, że projekt uchwały, przedłożony na sesji, ma wady prawne. W pierwszej 
kolejności powinny być przeprowadzone uzgodnienia z właścicielem terenu na temat 
przekazania jego części. 
 
Pani Marta Niewczas – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta – poprosiła aby nie 
przedstawiać czasów PRL-u tylko w negatywnych aspektach. Przypomniała, że w tamtym 
okresie powstały w Rzeszowie największe zakłady pracy, osiedla mieszkaniowe, budowano 
szkoły, obiekty sportowe. Zaapelowała, aby szanować przeszłość i mieszkańców Rzeszowa, 
którzy tworzyli historię miasta, przyczyniali się do jego rozwoju.  
 
Radny Wiesław Buż – odnosząc się do wypowiedzi Radnego Pana Roberta Kultysa  
w kwestii odebrania Zakonowi oo. Bernardynów terenów w Rzeszowie poinformował, że 
komisja majątkowa zrekompensowała utratę majątku. Dokumenty w powyższej sprawie 
znajdują się w urzędzie gminy w Łańcucie. 
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – zgłosił wniosek formalny o zamknięcie 
dyskusji. 
 
 Wniosek został przyjęty jednogłośnie (19 głosami „za”). 
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Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości /z autopoprawką/ nie 
została podjęta. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 5 radnych, 12 radnych było przeciw, 8 wstrzymało 
się od głosu. 
 
Ad. 7. 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości /projekt uchwały, wraz  
z uzasadnieniem i załącznikami, stanowi załącznik nr 16 do protokołu/.  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości /w zaproponowanej 
wersji/ została przyjęta jednogłośnie (18 głosami „za”). 
 
Ad. 8. 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały  
w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie /projekt uchwały, wraz  
z uzasadnieniem i załącznikami, stanowi załącznik nr 17 do protokołu/.  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie  
/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednogłośnie (19 głosami „za”). 
 
Ad. 9. 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały  
w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie /projekt uchwały, wraz  
z uzasadnieniem i załącznikami, stanowi załącznik nr 18 do protokołu/.  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 
Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie  

/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednogłośnie (19 głosami „za”). 
 
Ad. 10. 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty /projekt uchwały, 
wraz z uzasadnieniem i załącznikami, stanowi załącznik nr 19 do protokołu/.  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty  
/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta 22 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy  
2 głosach wstrzymujących. 
 
Ad. 11. 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości /projekt uchwały, wraz  
z uzasadnieniem i załącznikami, stanowi załącznik nr 20 do protokołu/.  
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Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości /w zaproponowanej 
wersji/ została przyjęta jednogłośnie (22 głosami „za”). 
 
Na wniosek Prezydenta Miasta został zmieniony porządek obrad sesji.  
 
Ad. 12. 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały  
w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów 
i Kanalizacji Spółka z o.o. w Rzeszowie o kwotę 50 061,62 zł /projekt uchwały, wraz  
z uzasadnieniem i załącznikiem stanowi załącznik nr 21 do protokołu/.  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Rzeszowie o kwotę 50 061,62 zł  
/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednogłośnie (21 głosami „za”). 
 
Ad. 13. 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały  
w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów  
i Kanalizacji Spółka z o.o. w Rzeszowie o kwotę 28 532,11 zł /projekt uchwały, wraz  
z uzasadnieniem i załącznikiem stanowi załącznik nr 22 do protokołu/.  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Rzeszowie o kwotę 50 061,62 zł  
/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednogłośnie (21 głosami „za”). 
 
Ad. 14. 
Pani Stanisława Bęben – dyrektor Wydziału Pozyskiwania Funduszy – przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. 
„Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej w Rzeszowie – II etap”  
w celu uzyskania dofinansowania ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Podkarpackiego na lata 2007 – 2013, Oś priorytetowa II Infrastruktura Techniczna, Działanie 
2.2. Infrastruktura energetyczna /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik 
nr 23 do protokołu/. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. 
„Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej w Rzeszowie – II etap”  
w celu uzyskania dofinansowania ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Podkarpackiego na lata 2007 – 2013, Oś priorytetowa II Infrastruktura Techniczna, Działanie 
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2.2. Infrastruktura energetyczna /w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednogłośnie  
(22 głosami „za”). 
 
Ad. 15.  
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawiając informację na 
temat wezwania Rady Miasta Rzeszowa do usunięcia naruszenia prawa uchwałą Rady Miasta 
Nr XXXV/688/2012 z dnia 10 lipca 2012 r. w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych i dworców, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Miasto 
Rzeszów, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania 
z tych obiektów, powiedział: „Uchwała została podjęta zgodnie z ustawą o samorządzie 
gminnym oraz ustawą o publicznym transporcie zbiorowym. Przyjęcie uchwały w tym 
kształcie służy poprawie warunków ruchu pojazdów na ulicach Rzeszowa. Przyczynia się do  
poprawy poziomu bezpieczeństwa w ruchu drogowym, zwłaszcza poprzez niepogarszanie 
przepustowości ulic i przystanków autobusowych w okresie największego natężenia ruchu 
 w okolicach węzłów komunikacyjnych. W dniu 20 lipca 2012 roku Związek Gmin 
Podkarpacka Komunikacja Samochodowa oraz PKS w Rzeszowie SA z siedzibą w Chmielniku 
wezwały Miasto do zmiany wybranych zapisów uchwały. Treść projektu uchwały była 
konsultowana z Urzędem Wojewódzkim. Do jej treści nie było uwag, tak przed przyjęciem 
uchwały, jak również po jej opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Podkarpackiego. Podmioty wzywające nie biorą pod uwagę, że wyłączonych zostało tylko  
49 spośród 535 przystanków znajdujących się na terenie Rzeszowa, które obsługują transport 
publiczny. Na tych przystankach, na których obowiązują ograniczenia, łącznie MKS i PKS, 
którzy zarzucają Miastu ograniczenie dostępu do przystanków, zatrzymują się w ciągu 1 dnia, 
a praktycznie w ciągu 2 szczytów komunikacyjnych, 1608 razy. Z tych przystanków, oprócz 
autobusów wymienionych firm, korzysta także MPK i inni przewoźnicy. Pozostałe  
486 przystanków jest do wykorzystania przez wszystkich przewoźników. Ograniczenie 
zatrzymań na przystankach jest po to aby zapewnione było bezpieczeństwo i prawidłowe 
funkcjonowanie komunikacji, zgodnie z ustawą o publicznym transporcie zbiorowym.  
W pismach wnioskodawców podnoszony jest zarzut, kierowany do Rady Miasta, dotyczący 
obowiązku posiadania kas fiskalnych, nałożony tylko na przewoźników chcących uzyskać 
rekompensaty w związku ze stratami ponoszonymi w wyniku stosowania ustawowych ulg, co 
zgodnie z zapisami ustawy rodzi prawo do zwrotu. Jest to zarzut nietrafiony ponieważ nie 
dotyczy on komunikacji miejskiej, a tylko przewozu osób. Uchwały o podobnych treściach 
zostały podjęte przez wszystkie miasta wojewódzkie. Rzeszów jest ostatnim miastem 
wojewódzkim, który zgodnie z ustawą o publicznym transporcie zbiorowym podjął uchwałę, 
która nie ogranicza dostępu, ale go reguluje. W ramach programu poprawy transportu 
publicznego dla miasta Rzeszowa i okolic będą wydłużane zatoki autobusowe, co w znaczący 
sposób poprawi ich przepustowość i wtedy zgłoszone wnioski będzie można pozytywnie 
rozpatrzyć. Nie jest intencją Prezydenta Miasta opieranie się tylko na 1 przewoźniku. Każdy 
przewoźnik, który chce świadczyć usługi i robi to dobrze, ma zapewnioną możliwość 
korzystania z przystanków autobusowych. Ograniczenie ilości zatrzymań ma tylko związek  
z zapewnieniem bezpieczeństwa i przepustowością przystanków w centrum miasta.” 
 
Ad. 16. 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały 
Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi 
przewozowe publicznego transportu zbiorowego w zakresie zadania o charakterze 
użyteczności publicznej oraz uprawnień do zwolnień i ulg w opłatach za usługi przewozowe 
publicznego transportu zbiorowego w zakresie zadania o charakterze użyteczności publicznej 
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na terenie Gminy Miasto Rzeszów /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem i załącznikami, 
stanowi załącznik nr 24 do protokołu/.  
 
Radny Pan Jerzy Cypryś – zapytał czy została wykonana analiza proponowanych zmian cen 
pod kątem wpływów do budżetu, przy założeniu, że nie zostanie zmieniona struktura 
określonych rodzajów biletów. 
 
Pan Łukasz Dziągwa – dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego – poinformował, że 
została oszacowana zmiana przychodów po zmianie cennika, obowiązująca od 1 października 
2012 roku, tj. od dnia wejścia uchwały w życie. Planowana wartość sprzedaży biletów w 2012 
roku, zapisana w budżecie, wynosi 32 mln 130 tys. zł. Po 7 miesiącach br. wpływy wyniosły 
30 mln 30 tys. zł. Po zmianie cennika, która została przedłożona w rozpatrywanym projekcie 
uchwały, planowane wpływy mają osiągnąć pułap 32 mln 100 zł. Głównym celem regulacji, 
tj. obniżenie cen biletów trasowanych miesięcznych i okresowych, przy jednoczesnej 
podwyżce cen biletów jednoprzejazdowych, ma na celu zachęcenie większej liczby 
mieszkańców, w tym uczniów, do korzystania z transportu publicznego.  
 
Radny Pan Jerzy Jęczmienionka – zawnioskował o skierowanie projektu uchwały do 
Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkalnictwa i Ochrony Środowiska celem ponownego 
rozpatrzenia.  Zauważył, że podwyżka cen biletów zniechęci dużą część mieszkańców 
Rzeszowa i okolic do korzystania z komunikacji miejskiej, przez co zaplanowane wpływy nie 
zostaną zrealizowane. Proponowane rozwiązania nie przyczynią się także do zmniejszenia 
ruchu prywatnych samochodów i nie rozwiążą problemów z parkowaniem, szczególnie  
w centrum miasta. Zaproponował, aby nie zmieniać ceny biletu jednoprzejazdowego, 
równocześnie wprowadzając różne ich formy. Miasto powinno prowadzić politykę cenową 
zachęcającą mieszkańców do korzystania z komunikacji miejskiej. Zauważył, że zwiększenie 
liczby pasażerów przełoży się na zwiększenie dochodów. 
 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – przypomniała, że dochody budżetu są dochodami 
bieżącymi. Mają one bezpośredni wpływ na poziom nadwyżki operacyjnej. Poinformowała, 
że analiza wpływów za I półrocze oraz za 7 miesięcy br. wykazuje, że wpływy będą mniejsze 
o ok. 2 mln zł od planowanych, po stronie dochodów bieżących. Zatem nadwyżka operacyjna 
będzie mniejsza. Zauważyła, że nie można pokryć niedoborów np. z dochodów 
inwestycyjnych lub oszczędnościami po przetargach. Nadwyżkę operacyjną można pokryć 
tylko innymi dochodami bieżącymi, które na obecną chwilę nie mają tendencji wzrostowej.  
Z danych za 7 miesięcy wynika, że realizacja wpływów np. za podatek od czynności cywilno 
– prawnych wynosi niewiele ponad 30%. Podobna sytuacja jest w dochodach z kart 
podatkowych i opłat skarbowych. Pod koniec roku Miasto może znaleźć się w trudnej sytuacji 
jeśli chodzi o poziom nadwyżki operacyjnej.  
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – odnosząc się do wypowiedzi 
Radnego Pan Jerzego Jęczmienionki w sprawie polityki cenowej poinformował, że Miasto 
przyjęło rozwiązania mające na celu upowszechnienie korzystania z miejskiej komunikacji 
zbiorowej poprzez obniżkę cen biletów miesięcznych i trasowanych. Podał, że koszt  
przejazdu osoby dorosłej, korzystającej z biletu miesięcznego trasowanego, z miejsca 
zamieszkania do pracy wynosi 1,75 zł, a koszt przejazdu dziecka do szkoły tylko 1 zł.  
 
Radny Pan Jerzy Cypryś – zauważył, że w projekcie uchwały proponuje się podwyżkę cen 
biletów samorządowych o ok. 30%. Zaproponował, w związku z tym, że podwyżka ta 
dotyczy w szczególności uczniów rzeszowskich szkół, rezygnację z podnoszenia cen ww. 
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biletów. Zauważył, że takie rozwiązanie byłoby jednym z elementów polityki prorodzinnej 
Miasta.  
 
Radny Pan Jerzy Jęczmienionka – zauważył, że możliwość wpisania tylko numeru linii 
autobusowej na biletach miesięcznych trasowanych utrudnia niektórym osobom dojazd do 
pracy lub szkoły. Zaproponował aby wprowadzić inne rozwiązanie tj. na bilecie wprowadzić 
zapis dotyczący przejazdu na trasie np. miejsce zamieszkania – miejsce pracy. 
 
Pan Marek Ustrobiński Zastępca Prezydenta Miasta – przyjął do rozważenia zgłoszoną 
propozycję. 
 

Wniosek Radnego Pana Jerzego Jęczmienionki o skierowanie projektu uchwały do 
Komisji został odrzucony 15 głosami, przy 3 głosach przeciwnych i 3 głosach 
wstrzymujących. 
 
 Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta w sprawie ustalenia cen urzędowych za 
usługi przewozowe publicznego transportu zbiorowego w zakresie zadania o charakterze 
użyteczności publicznej oraz uprawnień do zwolnień i ulg w opłatach za usługi przewozowe 
publicznego transportu zbiorowego w zakresie zadania o charakterze użyteczności publicznej 
na terenie Gminy Miasto Rzeszów /w zaproponowanej wersji/ została przyjęta 15 głosami 
„za”, przy 4 głosach przeciwnych i 4 głosach wstrzymujących. 
 
Ad. 17. 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały  
w sprawie opłat za usuwanie pojazdów oraz ich przechowywanie i parkowanie /projekt 
uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 25 do protokołu/.  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie opłat za usuwanie pojazdów oraz ich przechowywanie  
i parkowanie /w zaproponowanej wersji/ została przyjęta 20 głosami „za”, przy 1 głosie 
przeciwnym. 
 
Ad. 18. 
Pani Anna Raińczuk – dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Nr 242/10/2012 w rejonie ul. Herbowej w Rzeszowie /projekt uchwały, wraz 
z uzasadnieniem i mapą, stanowi załącznik nr 26 do protokołu/. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr 242/10/2012 w rejonie ul. Herbowej w Rzeszowie /w 
zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednogłośnie (23 głosami „za”). 
 
Ad. 19.  
Pan Henryk Wolicki – Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Oświaty, Opieki Społecznej  
i Osób Niepełnosprawnych – przedstawił projekt uchwały w sprawie realizacji projektów  
w ramach Programu „Uczenie się przez całe życie” Comenius Partnerskie Projekty Szkół 
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/projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem i załącznikiem, stanowi załącznik nr 27 do 
protokołu/. 

 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
 Uchwała w sprawie realizacji projektów w ramach Programu „Uczenie się przez całe 
życie” Comenius Partnerskie Projekty Szkół /w zaproponowanej wersji/ została przyjęta 
jednogłośnie (18 głosami „za”). 
 
Ad. 20. 
Radny Pan Jerzy Cypryś – Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego  
i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi i Organizacjami Pozarządowymi Rady 
Miasta – przedstawił projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów do rad Osiedli 
/projekt uchwały, wraz z załącznikiem, stanowi załącznik nr 28 do protokołu/.  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie zarządzenia wyborów do Rad Osiedli /w zaproponowanej wersji/ 
została przyjęta 16 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 4 głosach wstrzymujących. 
 
Ad. 21. 
Pan Stanisław Sienko - Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały  
w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Rzeszowa dla Pana Marka 
Dareckiego /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 29 do protokołu/. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
 Uchwała w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Rzeszowa  
/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednogłośnie (21 głosami „za”). 
 
Ad. 22. 
Pan Stanisław Sienko - Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały  
w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Rzeszowa dla Pana Adama Górala 
/projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 30 do protokołu/. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
 Uchwała w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Rzeszowa  
/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednogłośnie (21 głosami „za”). 
 
Ad. 23. 
Pan Stanisław Sienko - Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały  
w sprawie nadania nazwy „Skatepark im. Lee Richardssona” /projekt uchwały, wraz  
z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 31 do protokołu/. 
 
Radny Pan Marcin Deręgowski – poinformował, że rzeszowska młodzież chce uczcić 
pamięć Lee Richardssona. Nie wyraża jednak zgody na nazwanie Jego imieniem skateparku. 
Młodzież proponuje, aby np. nadać nazwę skwerowi na bulwarach bądź też w innym, godnym 
miejscu. Stwierdził, że powyższą informację przedstawił na podstawie przeprowadzonej 
ankiety i zebranych podpisów.  
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Radny Pan Czesław Chlebek – zauważył, że sport powinien łączyć, a nie dzielić. Stwierdził, 
że Radny Pan Marcin Deręgowski rozpoczął inicjatywę zbierania podpisów wśród 
przeciwników nadania nazwy skateparkowi, przez co może doprowadzić do podziałów wśród 
kibiców. Zdarzyła się wielka tragedia. Przypomniał, że zginął młody, wspaniały człowiek, 
który występował w barwach Rzeszowa. Dlatego też nadanie skateparkowi imienia Lee 
Richardssona jest godnym uhonorowaniem Jego pamięci.  
 
Radny Pan Marcin Deręgowski – ad vocem – podkreślił, że młodzież nie jest przeciwna 
uczczeniu śmierci Lee Richardssona. Zauważył, że powinno to nastąpić w godny sposób  
i przy aprobacie wszystkich zainteresowanych stron. 
 
Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta – przypomniał, że Lee Richardssona, jako młody, 
zdolny sportowiec, zginął w tragicznych okolicznościach broniąc barw Rzeszowa. Wyraził 
zdziwienie, że są przeciwnicy uczczenia tak zasłużonego dla rzeszowskiego sportu 
zawodnika. Poprosił, aby wyjść naprzeciw oczekiwaniom kibiców żużla i nadać skateparkowi 
imię Lee Richardssona. Stwierdził, że jest przekonany o tym, iż większość młodych ludzi 
korzystających ze skateparku, pozytywnie przyjmie te propozycję.  
 
Radny Pan Witold Walawender – zauważył, że wielu rzeszowskich sportowców zasłużyło 
na ich uhonorowanie. Zaproponował, aby rozważyć utworzenie w Rzeszowie miejskiego 
muzeum sportu.  
 

Uchwała w sprawie nadania nazwy skateparkowi /w zaproponowanej wersji/ została 
przyjęta 13 głosami „za”, przy 1 głosie przeciwnym i 3 głosach wstrzymujących. 
 
Ad. 24. 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – przedstawił, w związku z rezygnacją 
Radnego Pana Jerzego Cyprysia, projekt uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym 
doraźnej Komisji Rady Miasta do spraw opiniowania wniosków o nadanie tytułu 
„Honorowego Obywatela Miasta Rzeszowa: oraz wniosków o nadanie wyróżnienia 
„Zasłużony dla Miasta Rzeszowa” /projekt uchwały stanowi załącznik nr 32 do protokołu/.  
Zgłosił chęć udziału w pracach ww. Komisji. 
 
Radna Pani Krystyna Wróblewska – zgłosiła kandydaturę Radnego Pana Antoniego 
Kopaczewskiego, który wyraził zgodę, do składu Komisji. 
 
 Uchwała w sprawie zmiany w składzie osobowym doraźnej Komisji Rady Miasta do 
spraw opiniowania wniosków o nadanie tytułu „Honorowego Obywatela Miasta Rzeszowa: 
oraz wniosków o nadanie wyróżnienia „Zasłużony dla Miasta Rzeszowa” /z uzupełnieniem 
składu komisji o Radnego Pana Andrzeja Deca i Radnego Pana Antoniego Kopaczewskiego/ 
została przyjęta jednomyślnie (23 głosami „za”). 
 
Ad. 25. 
Radni Miasta Rzeszowa otrzymali sprawozdanie z działalności Prezydenta Miasta Rzeszowa 
za okres od 27 czerwca do 13 sierpnia 2012 r. /sprawozdanie stanowi załącznik nr 33 do 
protokołu/. 
 
Radny Pan Jerzy Jęczmienionka – złożył na piśmie interpelację o treści:  
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1. „W imieniu mieszkańców Osiedla Słocina, proszę o budowę chodnika dla pieszych 
przy ul. Powstańców Listopadowych. Informuję, że wymieniony wniosek był 
wielokrotnie zgłaszany Panu Prezydentowi przez Radę Osiedla oraz mieszkańców.”  

2. Zwracam się także z prośbą o przyspieszenie rozbudowy Domu Kultury na Osiedlu 
Słocina i realizację rozbudowy Domu Kultury na Os.Słocina w roku 2013.” 

 
Radni P.P. Jerzy Cypryś, Marek Strączek i Roman Jakim – złożyli na piśmie interpelację  
o treści: „Proszę o przedstawienie nakładów finansowych przekazanych przez Miasto 
Rzeszów na rzecz MPK i ZTM w latach 2009-2011.” 
 
Radny Pan Jerzy Cypryś – złożył na piśmie interpelację o treści: „Proszę o informację na 
temat stanu własności gruntów związanych z „Kopcem Konfederatów Barskich” oraz stanem 
własności dróg dojścia do Kopca. Proszę również o informację na temat ew. planów władz 
miasta odnośnie wykorzystania „Kopca” do celów turystyczno- historycznych”.  
 
Radny Pan Jerzy Cypryś – złożył na piśmie interpelację o treści: 
 „Proszę o przekazanie uwierzytelnionych kserokopii: 

1. ANALIZY URBANISTYCZNEJ (część opisowa i graficzna) stanowiących podstawę 
do decyzji o warunkach zabudowy AR.62.7331/32/10 dotyczącej ustalenia 
warunków zabudowy dla działek 1290, 1294 w Obr. 210 w Rzeszowie. 

2. ANALIZY URBANISTYCZNEJ (część opisowa i graficzna) stanowiących podstawę 
do decyzji o warunkach zabudowy AR.62.7331/33/10 dotyczącej ustalenia 
warunków zabudowy dla działek 1292, 1293, 1291 w Obr. 210 w Rzeszowie. 

3. ANALIZY URBANISTYCZNEJ (część opisowa i graficzna) stanowiących podstawę 
do decyzji o warunkach zabudowy AR.6730.62.24.2011.IK62 dla inwestycji pn. 
„parkingi nad rowem po jego przykryciu” z dnia 20 kwietnia 2010 roku dotyczącej 
ustalenia warunków zabudowy dla działek 1200, 1289, 1290, 1294 w Obr. 210  
w Rzeszowie. 

4. Decyzji o warunkach zabudowy: AR.62.7331/32/10 z 21 czerwca 2010r., 
AR62.7331/33/10 z 21 czerwca 2010r., AR.6730.62.24.2011.IK62 z dnia 20 
kwietnia 2011r.” 

 
Radny Pan Roman Jakim – złożył na piśmie interpelację o treści: „Dziwną zdaje się być 
odpowiedź na złożoną podczas XXXV Sesji Rady Miasta Rzeszowa odbytej w dniu 
10.07.2012r. interpelację w sprawie naprawy chodnika biegnącego wzdłuż ulicy Ziemowit od 
ulicy Łukasiewicza do skrzyżowania z ulicą Sasanki. Jak to jest możliwe, że udzielając 
odpowiedzi na interpelacje z: XI, XIX i XXIII Sesji Rady Miasta Rzeszowa odpowiadający 
wiedzieli, o który odcinek chodnika chodzi, a po upływie siedmiu miesięcy zapomnieli. Na 
temat stanu nawierzchni w/w chodnika informacje posiada także Pan Dyrektor Piotr Magdoń, 
którego Pracownicy osobiście dokonali przeglądu stanu nawierzchni w/w chodnika. 
Po raz kolejny wnoszę o poważne potraktowanie problemu i wykonanie naprawy jeszcze 
przed zimą, za co z góry dziękuję.” 
 
Radny Pan Wiesław Buż – złożył na piśmie wniosek o treści: „Zgłaszam wniosek o zmianę 
znaku – sygnału świetlnego nadawanego przez urządzenie umieszczone na drodze (S – 3). 
Chodzi o to aby na skrzyżowaniu ulic E. Kwiatkowskiego, Podwisłocze z Al. Powstańców 
Warszawy w tym miejscu zielona strzałka zezwalała tylko na skręt w lewo w ulicę 
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Podwisłocze. Zlikwidować w tym miejscu znak dający możliwość zawracania. Wnioskuję aby 
ustawić następnie tak znaki świetlne, aby w tym samym czasie co skręt w lewo możliwy jest 
skręt w prawo z ul. Podwisłocze w Al. Powstańców Warszawy w stronę Mostu Karpackiego. 
Obecnie na tym skrzyżowaniu możliwy jest manewr zawracania, który jest bardzo 
niebezpieczny i tak naprawdę nikomu nie potrzebny, bo na tym odcinku nie zaobserwowałem 
wykonania takiego manewru przez kierowców. Autem ciężarowym manewr taki jest tam 
niemożliwy ze względu na łuk oraz droga powrotna nie jest tam uzasadniona, bo do mostu nie 
ma w tym miejscu budowli, i innych lokali usługowych – więc nie zachodzi w tym miejscu 
uzasadniona konieczność zawracania. 

Obecne ustawienie znaków i organizacja ruchu wymaga zmiany dla usprawnienia 
ruchu jego uczestnikom.” 
 
Pani Marta Niewczas – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta – złożyła na piśmie zapytania  
o treści: 

1.  „Jakie są plany Urzędu Miasta Rzeszowa w zakresie rzeszowskich działkowców po 
wyroku Trybunału Konstytucyjnego, w którym zakwestionował on niemal połowę 
przepisów ustawy o rodzinnych ogródkach działkowych?” 

2. „Czy planowane jest wprowadzenie e-podręczników w rzeszowskich szkołach? Jeśli 
tak, to kiedy?” 

3. „Czy wynagrodzenie podmiotu prowadzącego prywatną szkołę uwzględnia się, czy też 
nie, w rozliczeniach dotacji oświatowej?”  

4. „Czy Gmina Miasta Rzeszów nowelizuje regulamin wynagrodzenia nauczycieli i czy 
dodatek motywacyjny traktuje jako stały składnik pensji?” 

5. „Czy zagraniczne akty stanu cywilnego są ważne jak polskie? Moje pytanie dotyczy 
zarówno ślubów jak i rozwodów”. 

6. „W związku z licznymi kradzieżami zniczy i wieńców na cmentarzu Pobitno proszę  
o umieszczenie w bramie głównej oraz bocznej kamery miejskiej”.  

 
Radny Pan Witold Walawender – zgłosił ustnie wniosek o treści: „Proszę, w imieniu 
mieszkańców, o zabezpieczenie w budżecie Miasta na 2013 rok środków na wykonanie 
chodnika przy ul. Powstańców Listopadowych.” 
 
Pani Marta Niewczas – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta – zgłosiła ustnie interpelacje  
o treści: „Proszę o umożliwienie mieszkańcom korzystania z placu zabaw na Osiedlu Pobitno 
(będącego na terenie klubu sportowego) do godz. 21.00.” 
 
Radny Pan Waldemar Wywrocki – zgłosił ustnie zapytanie o treści: „Proszę o informację – 
czy w umowach na wykonanie danej inwestycji może być umieszczony zapis, że Miasto 
zastrzega sobie wgląd do dokumentów głównego wykonawcy i możliwość kontrolowania 
przekazywania należności podwykonawcom.” 
 
Radny Pan Bogusław Sak – zgłosił ustnie interpelację o treści: „Proszę o pilną naprawę 
chodnika - po prawej stronie Wiaduktu Tarnobrzeskiego (wzdłuż prowadzonej inwestycji). 
Obecny stan przejścia uniemożliwia przejazd np. wózków dziecięcych, jak również jest 
niedostępny dla osób niepełnosprawnych.” 
 
Radna Pani Jolanta Kaźmierczak – zgłosiła ustnie wniosek o treści: „Proszę, w imieniu 
mieszkańców, o zwiększenie częstotliwości kursów autobusów linii nr „6”, „36”, „40” oraz 
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przedłużenie linii nr „13” do ul. Fr. Kotuli. Proszę również o zmianę godzin ich kursowania, 
tj. zlikwidowanie zbyt dużych przerw pomiędzy kursami autobusów.” 
 
Pani Marta Niewczas – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta – zgłosiła ustnie interpelację  
o treści: „Chodnik i ścieżka rowerowa na trasie wzdłuż Wisłoka, w kierunku Lisiej Góry, są 
bardzo wąskie. Z trasy tej korzysta bardzo duża liczba osób spacerujących, jak również duża 
liczba rowerzystów i rolkowców, co stwarza realne zagrożenia. W związku z powyższym 
bardzo proszę o poszerzenie chodnika i ścieżki rowerowej, jak również wykonanie linii 
rozgraniczającej.” 
 
Na XXXVI sesji Rada Miasta Rzeszowa podjęła niżej wymienione uchwały: 
 

1. Uchwała Nr XXXVI/712/2012 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Rzeszowa. 

  
2. Uchwała Nr XXXVI/713/2012 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta 

Rzeszowa na 2012 r.  
 

3. Uchwała Nr XXXVI/714/2012 w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania 
w Spółdzielni Mieszkaniowej „Projektant”. 

 
4. Uchwała Nr XXXVI/715/2012 w sprawie emisji obligacji. 

 
5. Uchwała Nr XXXVI/716/2012 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości. 
 

6. Uchwała Nr XXXVI/717/2012 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych 
w Rzeszowie. 

 
7. Uchwała Nr XXXVI/718/2012 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych 

w Rzeszowie. 
 

8. Uchwała Nr XXXVI/719/2012 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 
zwrotu bonifikaty. 

 
9. Uchwała Nr XXXVI/720/2012 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości. 
 

10. Uchwała Nr XXXVI/721/2012 w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego 
Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Rzeszowie. 

  
11. Uchwała Nr XXXVI/722/2012 w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego 

Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Rzeszowie. 
 

12. Uchwała Nr XXXVI/723/2012 w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji 
projektu pn. „Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej w Rzeszowie – 
II etap” w celu uzyskania dofinansowania ze środków Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Podkarpackiego na lata 2007 – 2013, Oś priorytetowa II Infrastruktura 
Techniczna, Działanie 2.2. Infrastruktura energetyczna. 



19 
 

 
13. Uchwała Nr XXXVI/724/2012 zmieniająca uchwałę Rady Miasta w sprawie ustalenia 

cen urzędowych za usługi przewozowe publicznego transportu zbiorowego w zakresie 
zadania o charakterze użyteczności publicznej oraz uprawnień do zwolnień i ulg  
w opłatach za usługi przewozowe publicznego transportu zbiorowego w zakresie 
zadania o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy Miasto Rzeszów. 

 
14. Uchwała Nr XXXVI/725/2012 w sprawie opłat za usuwanie pojazdów oraz ich 

przechowywanie i parkowanie. 
 

15. Uchwała Nr XXXVI/726/2012 w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego 
Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 242/10/2012 w rejonie ul. Herbowej  
w Rzeszowie. 

 
16. Uchwała Nr XXXVI/727/2012 w sprawie realizacji projektów w ramach Programu 

„Uczenie się przez całe życie” Comenius Partnerskie Projekty Szkół. 
 

17. Uchwała Nr XXXVI/728/2012 w sprawie zarządzenia wyborów do Rad Osiedli. 
 

18. Uchwała Nr XXXVI/729/2012 w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela 
Miasta Rzeszowa (dla Pana Marka Dareckiego). 

 
19. Uchwała Nr XXXVI/730/2012 w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela 

Miasta Rzeszowa (dla Pana Adama Górala). 
 

20. Uchwała Nr XXXVI/731/2012 w sprawie nadania nazwy skateparkowi („Skatepark 
im. Lee Richardssona”). 

 
21. Uchwały Nr XXXVI/732/2012 w sprawie zmiany w składzie osobowym doraźnej 

Komisji Rady Miasta Rzeszowa do spraw opiniowania wniosków o nadanie tytułu 
„Honorowego Obywatela Miasta Rzeszowa” oraz wniosków o nadanie wyróżnienia 
„Zasłużony dla Miasta Rzeszowa.” 

 
 
Obrady trwały od godz. 8.30 do godz. 14.00. 
Na tym protokół zakończono. 
                                                                                             Przewodniczący 
                                                                                        Rady Miasta Rzeszowa 
 
                                                                                                  Andrzej Dec 
Protokołowała 
 
Anna Blicharska 
 
Sprawdził: 
      Dyrektor 
Biura Rady Miasta 
 
Mirosław Kubiak 


